

EWG 1–B mandate

permanent

Background

EWG 1, under EuroDéfense France chair, was in charge in general terms of internet within the network, and more particularly of the network website, but have been dormant for a few years. Reduced to a webpage, which represented an introduction to the network, it did not have a global agenda of chapters' activities nor archives of publications.

In April 2020 a transnational group “European EURODEFENSE Outreach” (EDEO) was created and placed during the Vienna Council, on 5 November, under the responsibility of the network Secretary General. One of its aim was to enhance cooperation and communication within the national associations. **This group has succeeded in achieving tremendous results in a few months:**

- a new website is now operational (www.eurodefense.eu), with a lot of articles and documents,
- a first newsletter has been published early May, (<https://eurodefense.eu/2021/05/06/newsletter-of-the-eurodefense-network-may-2021/>)
- for the first time, a webinar has been successfully organized on 6 May 2021 on the important issue “*EU Defence Cooperation – Breaking the Impasse*”; 137 people have registered and more than 50 have joined the conference room (without a technical difficulty at the last moment, we could have had around 100 attendees); the You tube recording is available ([youtube link](#)) and has already received nearly 200 views;
- The network has now its own social medias (SM) accounts (Twitter, Facebook, LinkedIn), with its own strategy,
- The preparation of a “Summer School/Youth conference” is on track (September 2022).

It is proposed thus to transform EDEO in an official EWG 1-B with the following mandate

- Updating on a regular basis the network website;
- Publish at least twice a year a newsletter,
- Feed the social medias network accounts,
- Organize a webinar at least once a year.

This EWG 1-B will be co-chaired by EuroDéfense France and Nederland (Christelle Calmels and Bart Brouwers being the first presidents), taking in charge the website, the newsletters and the webinars. Vice Presidency could be given to ED-UK (Laurent Rathborn and/or Greg Rowett), taking in charge SMs

Each association will have to provide on a regular basis (once a month at least) inputs for the website and newsletter, through a Point Of Contact (POC), to the mail address:

eurodefense.reseau@gmail.com. These inputs should include activities, chapter and members publications, etc. Posts by chapters on their SM accounts will be promoted on the network account

2022 Youth conference/Summer school will be placed on EuroDéfense Italia responsibility, Edoardo del Principe playing a key role.

EDEO members will continue to exchange ideas and information through a Whatsapp Group.

Mandat GTE 1B

Contexte

Le GT1 1, sous la présidence d'EuroDéfense France, était en charge en général de l'internet au sein du réseau, et plus particulièrement du site du réseau, mais est en sommeil depuis quelques années. Réduit à une page Web, qui représentait une introduction au réseau, il ne permettait pas de mettre en ligne les productions des associations et de leurs membres.

En avril 2020, un groupe transnational « Rayonnement Européen d' EURODEFENSE » (EDEO) a été créé et placé lors du Conseil de Vienne, le 5 novembre, sous la responsabilité du Secrétaire général du réseau. L'un de ses objectifs était de renforcer la coopération et la communication au sein des associations nationales. **Ce groupe a réussi à obtenir d'excellents résultats en quelques mois:**

- un nouveau site web est maintenant opérationnel (www.eurodefense.eu), avec beaucoup d'articles et de documents,
- un premier bulletin d'information a été publié début mai
,(<https://eurodefense.eu/2021/05/06/newsletter-of-the-eurodefense-network-may-2021/>)
- pour la première fois, un webinaire a été organisé avec succès le 6 mai 2021 sur l'importante question « Coopération de l'UE en matière de défense – Sortir de l'impasse » ; 137 personnes se sont inscrites et plus de 50 ont rejoint la salle de conférence (sans difficulté technique au dernier moment, nous aurions pu avoir une trentaine de participants); l'enregistrement « you tube » est disponible ([lien youtube](#)) et a déjà reçu près de 200 vues;
- Le réseau a désormais ses propres comptes de médias sociaux (SM) (Twitter, Facebook, LinkedIn), avec sa propre stratégie,
- La préparation d'une « conférence école d'été/jeunesse » est en bonne voie (septembre 2022).

Il est ainsi proposé de transformer EDEO en EWG 1-B officiel avec le mandat suivant

- Mise à jour régulière du site Web du réseau;
- Publier au moins deux fois par an un bulletin d'information,
- Alimenter les comptes de réseaux de médias sociaux,
- Organiser un webinaire au moins une fois par an.

Cet EWG 1-B sera coprésidé par EuroDéfense France et Nederland (Christelle Calmels et Bart Brouwers étant les premiers présidents), en prenant en charge le site, les newsletters et les webinaraires. La vice-présidence pourrait être donnée à ED-UK (Laurent Rathborn et/ou Greg Rowett), qui prendraient en charge les réseaux sociaux

Chaque association devra fournir régulièrement (une fois par mois au moins) des contributions pour le site Web et le bulletin d'information, par l'intermédiaire d'un point de contact (POC), à l'adresse postale : eurodefense.reseau@gmail.com. Ces contributions devraient inclure des activités, des publications des associations et des membres, etc. Les publications des associations sur leurs réseaux sociaux seront promues sur les comptes du réseau

La Conférence jeunes/École d'été sera placée sous la responsabilité d'EuroDéfense Italia, Edoardo del Principe jouant un rôle clé.

Les membres de EDEO continueront d'échanger des idées et des informations par l'intermédiaire d'un groupe WhatsApp.